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§ 32 

Anmälningar 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar anmälningarna till protokollet. 
 

Anmälningar KSAU 2015-03-24 

Ärende Åtgärd/ansvar 

Skrivelser  
 

World Animal Protection om mjölkkor, bete och offentlig 
upphandling 

 

Volontär i Nacka, nyhetsblad Nanette Büsgen, 
ansvarig utgivare 

Inbjudningar 
 

Ägarstyrning, det kommunala bolaget i kommunkoncernen, 
utbildning PWC 

 

Rapporter 
 

Årsredovisning Nacka Energi AB Johanna Magnusson, 
controller 

Årsredovisning Nacka Energi Försäljnings AB Johanna Magnusson, 
comtroller 

Prognos för socialtjänstens behov av bostäder 2015-2030 + 
protokollsutdrag från social- och äldrenämnden 

Lotta Nordqvist, 
utredare, sociala 
kvalitetsenheten 

Cirkulär, SKL 
 

Cirkulär 15:07 Budgetförutsättningar 2015-2018  
Cirkulär 15:09 AD 2015 nr 3  
Cirkulär 15:10 AD 2015 nr 9  
Rekommendation att publicera datamängder som öppna data, 
KSL 

Mats Bohman, 
administrativ direktör

Övrigt 
 

Skydd av tätortsnära natur i Nacka – När blir naturreservaten 
klara? från STF 

Dag Björklund, 
teknisk direktör 

Krav på privata aktörer i välfärden (SOU 2015:7) från 
Regeringskansliet 
Länk till SOU:N (kom som två böcker i pappersposten): 
http://www.regeringen.se/content/1/c6/25/40/42/019dd306.pdf

Helena Meier, 
stadsjurist 
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SRF Kallelse till bolagsstämma 2015-03-26  
Föreningsrådet Älta, protokoll 2015-02-03  
Haninge kommun, sammanträdesprotokoll ang projektplan 
Södertörns nyckeltal 2014 

 

Brev till kommunstyrelsen och natur- och trafiknämnden ang 
fakturering av VA-anläggningsavgift, från Älgö 
Fastighetsägarföreing – publiceras ej 

 

 
- - - - - 
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§ 33 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott noterar delegationsbesluten till protokollet. 
 

Delegationsbeslut KSAU 2015-03-24 

Ärende Delegat 
Vidaredelegering beslutsattestanter år 2015 
för överförmyndarenheten 

Mats Bohman, administrativ direktör 

Revidering beslutsattestanter och ersättare 
år 2015 för social- och äldrenämnden 

Anders Fredriksson, social- och 
äldredirektör 

Vidaredelegering av beslutsattestanter år 
2015 för arbets- och företagsprocessen 

Malin Westerback, direktör för arbete och 
fritid 

Tillägg beslutsattestanter år 2015 för 
kommunstyrelsen 

Lena Dahlstedt, stadsdirektör 

Delegationsbeslut, konferensdeltagande 
Louise Ollivier (MP) 

Mats Gerdau, Kommunstyrelsens 
ordförande 

 
- - - - - 
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§ 34 KFKS 2015/15-002  

Exemplifiering av firmatecknare för kommunstyrelsen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen gör följande exemplifiering av vilka tjänstemän som enligt 10 § 
reglementet för den politiska organisationen har rätt att underteckna handlingar för 
kommunstyrelsen, i förening med kommunstyrelsens ordförande.  
 
För kommunstyrelsen undertecknar kommunstyrelsens ordförande Mats Gerdau, eller vid 
förfall för denne, förste vice ordförande Gunilla Grudevall-Steen eller andre vice 
ordföranden Khashayar Farmanbar, i förening med endera tjänstemannen  

 Stadsdirektör Lena Dahlstedt 
 Administrativ direktör Mats Bohman 
 Näringslivsdirektör Anders Börjesson 
 Personaldirektör Elisabeth Carle 
 Stadsbyggnadsdirektör Gunilla Glantz 
 Natur och trafikdirektör Dag Björklund 
 Fastighetsdirektör Jenny Asmundsson 
 Social- och äldredirektör Anders Fredriksson 
 Arbetsmarknadsdirektör Malin Westerback 
 Utbildningsdirektör Susanne Nord 
 Stadsjurist Helena Meier 
 Kommunikationsdirektör Ann-Sofie Mårtensson 
 Ekonomidirektör Eva Olin 
 Strategi- och förnyelsedirektör Klara Palmberg Broryd 
 Produktionsdirektör Välfärd samhällsservice Anette Böe 
 Produktionsdirektör Välfärd skola Einar Fransson 

 

Ärende 
För att underlätta för externa kontakter att avgöra vilka som kan skriva på till exempel avtal 
som kommunen ingår, föreslår arbetsutskottet att kommunstyrelsen exemplifierar vilka 
som kan vara firmatecknare för kommunstyrelsen. Förteckningen är endast en 
exemplifiering då det i de två reglementesbestämmelser som finns för det här, står att det är 
ansvarig/vederbörande tjänsteman eller annan tjänsteman som nämnden utser. Observera 
att här talas om vem ska kontrasignera, avtal och andra utgående handlingar, som en nämnd 
har beslutat om, ska alltid undertecknas av ordförande och en tjänsteman, aldrig av bara 
endera av dessa funktioner. 
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Detta ärende nu är en justering till följd av nya direktörer och titulaturer. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 12 mars 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 35 KFKS 2013/191-040 

Årsredovisningar 2014 för de helägda kommunala 
aktiebolagen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar årsredovisningarna avseende år 2014 för Nysätra Fastighets AB, 
Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB.  
 
Årsredovisningarna avseende 2014 överlämnas till årsstämmorna för Nysätra Fastighets 
AB, Nacka Energi AB och Nacka Energi Försäljnings AB respektive Nacka stadshus AB 
med instruktion att godkänna respektive årsbokslut men utan ytterligare instruktioner till 
kommunens ombud.  
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige noterar årsredovisningarna för Nysätra 
Fasighets AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB samt Nacka Stadshus AB 
för år 2014 till protokollet. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att verksamheten i Nacka Stadshus AB, Nysätra Fastighets AB, 
Nacka Energi AB och Nacka Energi Försäljnings AB uppfyller ändamålen som 
kommunfullmäktige fastställt och följer de kommunala befogenheterna enligt 
kommunallagen. 
 

Ärende 
Nacka kommun har tre helägda dotterbolag; Nysätra Fastighets AB, Nacka Energi AB och 
Nacka Stadshus AB.  
 
Nacka Stadshus AB förvaltar aktier i de helägda dotterbolagen Nacka Energi AB och 
Nysätra Fastighets AB. Nacka Energi bedriver elnätsverksamhet och dotterbolaget Nacka 
Energi Försäljnings AB bedriver främst nätadministrativa tjänster. Nysätra Fastighets AB 
äger fastigheten 269:1 och bedriver hyresverksamhet.  
 
Kommunstyrelsen ska årligen bedöma verksamheten i kommunala aktiebolag i förhållande 
till de ändamål fullmäktige har fastställt, dels verksamheten i förhållande till de kommunala 
befogenheterna. Stadsledningskontoret har gått igenom de verksamheter som bedrivits i 
kommunens helägda aktiebolag. Stadsledningskontoret bedömer att verksamheten som 
bedrivs i Nysätra Fastighets AB, Nacka Energi AB, Nacka Energi Försäljnings AB och 
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Nacka Stadshus AB uppfyller kommunfullmäktiges fastställda mål och att bolagen verkar 
inom de i kommunallagen fastställda befogenheterna 
 

Tabell 1 Rörelseresultat kommunens helägda aktiebolag  
Bolag Rörelseresultat 

2014 
Rörelseresultat 

2013 
Nacka Stadshus AB 39,0 mkr 33,3 mkr 
Nysätra Fastighets AB 1,4 mkr -0,4 mkr 
Nacka Energi AB 35,3 mkr 28,5 mkr 
Nacka Energi Försäljnings AB 3,6 mkr 5,6 mkr 

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2015 
Årsredovisning 2014 Nacka Stadshus AB 
Årsredovisning 2014 Nysätra Fastighets AB 
Årsredovisning 2014 Nacka Energi AB 
Årsredovisning 2014 Nacka Energi Försäljnings AB 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 36 KFKS 2013/182-040 

Nacka kommuns årsredovisning för 2014 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner Nacka kommuns 
årsredovisning för 2014. 
 

Ärende 
Nacka kommuns årsredovisning för 2014 innehåller i huvudsak 
 

 en redogörelse om kommunens och kommunkoncernens ekonomi 2014,  
 en uppföljning av kommunens åtta övergripande mål, 
 en redogörelse om kommunens medarbetare och  
 en sammanfattande beskrivning av kommunens verksamheter under 2014.  

 
Kommunen nådde målen för såväl verksamhet som insatta resurser 2014. Måluppfyllelsen 
förbättrades jämfört med 2013, främst på grund av att ekonomin stärktes. 
 
Kommunens ekonomiska resultat var mycket starkt. Årets resultat blev 420 miljoner 
kronor. Det höga resultatet berodde främst på den stora fastighetsaffären som gjordes i 
slutet av året, då kommunen sålde 39 verksamhetsfastigheter till Rikshem Tunaskolor AB 
för 1,8 miljarder kronor. Resultatet i den ordinarie verksamheten blev 120 miljoner kronor, 
vilket var 59 miljoner kronor än budget. Nio av tio nämnder höll sin budget. Social- och 
äldrenämnden redovisade ett underskott på 37,9 miljoner kronor och arbete pågår för att få 
en ekonomi i balans framöver. Kommunens låneskuld minskade kraftigt till 800 miljoner 
kronor. 
 
Medborgarnas nöjdhet med hur kommunens sköter sina verksamheter ökade jämfört med 
2013 och var 2014 bland den högsta i riket. Resultaten i Nackas skolor fortsatte att ligga på 
mycket höga nivåer. Avtalet om tunnelbana till Nacka och det arbete som gjorts för att 
utveckla Nacka stad i enlighet med visionen nära och nyskapande innebar att stora och 
viktiga steg togs för att förverkliga strategierna i kommunens översiktsplan. 
Utvecklingsområden som identifierats är bl.a. elevers inflytande i grundskolan, 
medborgarnas tillgång till återvinningscentraler samt medborgarnas upplevelse av hur de 
kan vara med och påverka kommunens beslut. 
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Sjukfrånvaron bland kommunens medarbetare 2014 var 5,1 procent, vilket är en ökning 
med 0,2 procentenheter. Sjukfrånvaron är fortfarande låg i jämförelse med andra 
kommuner.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 mars 2015 
Nacka kommuns årsredovisning för 2014 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Jan-Eric Jansson (KD) 
och Gunilla Grudevall Sten (FP), bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jonatan Larsen (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”I det stora så verkar budgetföljsamheten vara god. Om man med följsamhet menar att det 
är ok att inte utnyttja de resurser som kommunen valt att skjuta till en verksamhet. Som 
exempel kan vi ta den underutnyttjade budgeten för ex fritidsgårdar. Är det ett tecken på 
bristande fokus, brist på engagemang eller ett sätt att få totalen att gå ihop.” 
 
- - - - - 
 
  



14 (44) 
 24 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 37 KFKS 2013/512-040 

Fastställande av driftsbudget och ingående totalt kapital 
för intäktsfinansierade verksamheter år 2015 
”Överföringsärendet” 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen fastställer driftsbudget för 2015 i enlighet med bilaga 1 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2015 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd skola” till -33,8 miljoner kronor i enlighet med bilaga 2 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 
Kommunstyrelsen fastställer totalt ingående kapital för år 2015 för intäktsfinansierade 
verksamheten ”Välfärd samhällsservice” till -11,7 miljoner kronor i enlighet med bilaga 3 i 
stadsledningskontorets tjänsteskrivelse. 
 

Ärende 
Enligt reglementet för ekonomistyrning har kommunstyrelsen rätt att justera budgeten för 
finansieringsnämnder utifrån specifika regler. Exempelvis ska nämndernas behov av att 
budgetera för projekt över åren tillgodoses i budgeten. I princip överförs alltid underskott 
till nästa års budget om inte nämnden kan påvisa att underskottet uppstått på grund av att 
nämnden har fått tillkommande uppgifter eller uppdrag under året. Överskott som 
genererats av samma orsaker överförs inte till nästkommande år. Stadsledningskontorets 
förslag innebär att driftbudgeten för verksamhetens intäkter och kostnader är oförändrad 
jämfört med kommunfullmäktiges beslut i mål och budgetärendet, § 216 24 november 
2014. 
 
Överföring av över- och underskott mellan åren är en central del av styrningen i Nacka och 
syftar till att skapa långsiktiga planeringsmöjligheter, ansvarstagande och hushållning med 
skattepengar för kommunens skolor, särskilda boenden och andra verksamheter och 
enheter.  
 
Verksamheter med negativ avvikelse ska normalt sett återhämta underskottet under en tre-
fem års period. 
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Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 3 mars 2015 
Bilagor 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Vänsterpartiet har länge varit emot modellen med att överföra överskott, och främst 
underskott till nämnderna och verksamheternas budgatar. I år, liksom de senaste åren, har 
inget underskott förts över till kommande år men vi motsätter oss ändå principen. En 
nämnd som går med underskott av den karaktären att det kan räknas av på innevarande års 
budget har troligen svåra problem med att få budget och verksamhet att gå ihop. Att då 
ytterligare försvåra detta genom att skära i budgeten är mycket problematiskt. Att hävda att 
det är viktigt att inpränta budgetansvaret låter rätt men konsekvenserna för personal, 
verksamhetens kvalitet och därmed brukarna är allvarliga. Det är helt enkelt inte 
acceptabelt att riskera det.” 
 
- - - - - 
 
  



16 (44) 
 24 mars 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 38 KFKS 2015/173-040 

Plan för arbetet med strategiska mål och budgetramar 
2016-2018 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet till kommunstyrelsen utan eget 
ställningstagande. 
 

Ärende 
Under våren påbörjas arbete med kommunens mål och budgetprocess. Det första som 
händer är att fastställa förutsättningar för budgetarbetet såsom demografi, lagförändringar, 
uppräkningsfaktorer mm. Tjänstemännen förbereder underlag för att kommunstyrelsen i 
juni ska kunna lämna ett förslag till budget för nämnderna för nästkommande budgetperiod 
(ramärendet).  
 
Utifrån kommunstyrelsens beslutade förutsättningar i juni arbetar nämnderna vidare med 
väsentliga områden, vilka de har identifierat. Detta resulterar i förslag till nämndens 
verksamhetsbudget och mål. Detta ska vara nämndbehandlat senast den 25 september. 
 
Nämndernas förslag bereds därefter, exempelvis sker en heldags budgetberedning med 
företrädare för alliansmajoriteten, nämndordförande och tjänstemän (1 oktober). 
 
I oktober beslutar kommunstyrelsen om ett förslag till budget och eventuella förändringar 
mot föreslagna ramar med anledning av den ekonomiska utvecklingen, regeringens 
budgetproposition, befolkningsprognos och politiska prioriteringar.  
 
Kommunfullmäktige fastställer i november de ekonomiska ramarna, finansiella och 
verksamhetsanknutna mål samt skattesatsen för kommande år. 
 
Parallellt kommer under våren ett arbete ske med att ta fram nya övergripande mål för 
kommunen. Dessa fastställs i samband med beslut om kommunens budget i november. 
För nämnderna kommer arbetet med att ta fram nya mål att ske först under 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2015 
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Yrkanden 
Gunilla Grudevall Sten (FP) yrkade att arbetsutskottet överlämnar ärendet till 
kommunstyrelsen utan eget ställningstagande. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Gunilla Grudevall Stens yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jonatan Larsen (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Socialdemokraterna lade på mötet ett yrkade att en heldagsbudgetberedning med de 
rödgröna läggs till i schemat. Vi tycker att det är en självklarhet att alla partigrupper får 
förutsättningar att jobba med budget och bokslut och att det inte så som nu är till enbart 
för alliansen. Under diskussionen ställde sig flera partier positiva till yrkandet men 
majoriteten önskade ändå hänskjuta ärendet i sin helhet till KS utan ställningstagande i 
KSAU. Socialdemokraterna noterar att även majoriteten sa sig vara positiva till ambitionen 
i yrkandet och vi litar nu på att majoriteten kommer med ett förslag till heldagsberedning 
för de rödgröna. De rödgröna är idag den näst största partigruppen. Även partigruppen ”de 
övriga” bör få förutsättningar för budgetarbete.” 
 
Sidney Holm (MP), lät för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet ansluter sig till Socialdemokraternas protokollsanteckning.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är rimligt att inom rutinerna för hur budgeten arbetas fram också ge oppositionen bra 
förutsättningar. Därför bör även oppositionen få möjlighet till möten med tjänstemännen 
på motsvarande sätt som majoriteten. En motsvarighet till majoritetens heldagsmöte om 
budgeten borde även erbjudas oppositionen.” 
 
- - - - - 
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§ 39 KFKS 2012/524-040 

Uppföljning av beslut om rationalisering och 
effektivisering av kontorsorganisationen 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen och att uppdraget om uppföljning av beslut om 
rationalisering och effektivisering av kontorsorganisationen är slutredovisat.  
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade i Mål och budget den 21 november 2011, § 296, att den 
ökade kostnaden för stadshusrenoveringen motsvarar cirka 5 miljoner kronor per år och 
ska tas igen genom rationalisering och effektivisering av kontorsorganisationen. 
 
Uppföljningen av 2014 års kostnader visar att kommunfullmäktiges beslut att 5 miljoner 
kronor ska tas igen genom en rationalisering och effektivisering av kontorsorganisationen 
har nåtts för år 2014. De mått som följts upp är kostnader för konsulter, månadsanställda, 
timanställda och inhyrd personal. Måtten är desamma som vid uppföljningen av 2012 och 
2013 års kostnader. 
 
Stadsledningskontoret konstaterar att kostnaderna för de fyra måtten har minskat med 65 
miljoner kronor under de tre år som uppföljningen avser. Minskningen består framförallt 
av lägre kostnader för konsulter. Kommunfullmäktiges mål om en besparing om femton 
miljoner kronor under treårsperioden har nåtts. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 26 februari 2015 
 

Yrkanden 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Tobias Nässéns yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 40 KFKS 2010/460-409 

Uppföljning av strategi för minskad energianvändning 
2014 samt förslag till reviderade mål 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen godkänner uppföljningen av strategi för minskad 
energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 2014 (enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen).   
 

2. Kommunstyrelsen beslutar om följande reviderade mål för energianvändning i 
kommunens eget fastighetsbestånd: 
 

a. Vid nybyggnation ska alla byggnader uppnå certifieringen Green Building. 
 

b. 2020 ska energianvändningen i hela fastighetsbeståndet ha minskat med 20 
procent i snitt per kvm jämfört med 2014. Det innebär att 
energianvändningen ska uppgå till max 120 kWh/kvm Atemp1.  
 

3. Kommunstyrelsen beslutar att fortsatt arbete med de mål och åtgärder som 
fortfarande pågår inom ramen för energieffektiviseringsstrategin inordnas i 
handlingsplanen för de lokala miljömålen. 
 

Ärende 
Ärendet innehåller dels en uppföljning av energieffektiviseringsstrategin för 2014, dels 
förslag på reviderade mål i strategin och dels beslut om fortsatt arbete.  
 
Energimyndigheten har beviljat stöd till framtagandet och genomförandet av strategin 
under åren 2010-2014. Arbete med strategin ska återrapporteras senast den 31 mars varje 
år. Stödet kommer inte att fortsätta efter 2014. 
 
I strategin har Nacka kommun angett mål för minskad energianvändning i kommunens 
fastighetsbestånd och transporter för åren 2014 och 2020. Uppföljningen av åtgärderna 
inom fastighetsområdet visar att Nacka till stor del uppfyller målen 2014, och att ytterligare 

                                                 
1 Atemp är den invändiga arean för våningsplan, vindsplan och källarplan som värms till mer än 10 °C i 
byggnaden. Det är det areamått som används i Boverkets byggregler, Energieffektiviseringsstödet och i 
flera EU-direktiv på området. 
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åtgärder krävs för att nå målnivåerna för 2020. På grund av försäljning av ca 30 % av 
fastighetsbeståndet i december 2014 föreslås att målen för 2020 revideras. De nya målen är 
satta utifrån energiförbrukningen 2014 hos de fastigheter som finns kvar efter försäljningen 
och ambitionen är en sänkning med 20 procent jämfört med 2014 (se bilaga 1). 
Uppföljningen av åtgärderna inom transportområdet visar att målet för tjänsteresor redan 
har överträffats, men att ytterligare uppföljning och åtgärder krävs för att nå målet för 
pendlingsresor, samt att uppföljningen av tjänsteresor med flyg behöver förbättras. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 11 mars 2015 
Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 
2014 
Strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamheter 2014 
Sammanträdesprotokoll FRN 2015-02-12, § 9 
Sammanträdesprotokoll NTN 2015-02-17 § 25 
Sammanträdesprotokoll MSN 2015-02-18 § 29 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Jonatan Larsen (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Genom att sälja fastighetsbeståndet minskar vi drastiskt vår möjlighet som kommun att 
leda Nacka mot en effektivare energianvändning eftersom vi då förlorar viktigt inflytande 
över fastigheterna och dess energianvändning.   
Värt att notera är att kommunen sen 2013 inte heller kan följa upp sina kostnader för 
flygresor som dock noteras vara höga och stigande. Uppföljning av aktiviteter anges 
komma genomföras i ett hållbarhetsbokslut som dock inte har produceras sedan 2011. 
Medborgarna riskerar förlora en viktig ingång och insyn i kommunens verksamhet, detta är 
stick i stäv med den transparens och tillgänglighet som nackaborna förväntar sig av en 
kommun som utger sig för att vara bäst.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
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”I april 2010 beslutade Europaparlamentet om ett direktiv om energieffektivitet som bland 
annat innebär att all nybyggnation inom kommunal och offentlig sektor senast den 31 
december 2018 ska vara så kallade ”nära-nollenergibyggnader”. I Sverige har vi ännu inte 
tagit fram en definition för nära-nollenergibyggnader men förhoppningsvis får vi ungefär 
samma krav som i Danmark och Tyskland, 20 kWh/kvm. Om vi idag bara bygger 
tillräckligt för att erhålla ett diplom från Green Building, landar vi på en energiförbrukning 
som förmodligen kommer att vara dubbelt så hög som den om tre år tillåtna nivån. 
Miljöpartiet anser att kommunen vid nybyggnation ska använda Boverkets byggreglers 
klassning ”mycket låg” energiförbrukning istället för klassningen ”låg” energiförbrukning 
som förslaget med Green Building innebär. 
För övrigt anser Miljöpartiet att en livscykelanalys ska föregå alla energi investeringar och 
att alla investeringar som är ekonomiskt lönsamma sett till investeringens hela livscykel 
omedelbart ska genomföras.”  
 
Jan-Eric Jansson (KD) lät, för Kristdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”När beslut togs om energiseffektivitetsstrategin i nämnderna var vi frågande, i Miljö och 
stadsbyggnad ifrågasatte vi om strategin innebar minskade ambitioner. Av det skälet beslöt 
MSN att uttrycka en ambition om att kommunen skulle pröva en ny högre nivå för 
energibesparingar. Med tillfredställelse konstaterar vi att förslaget som ksau nu tog ställning 
till och gav sitt stöd är på en högre nivå. Energianvändningen ska minska med 20% i snitt 
per kvm jämfört med 2014.” 
 
Hans Peters (C) lät, för Centerpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Vi ser mycket positivt på de energisparåtgärder som vidtas och som nu också tas ett steg 
vidare. Energisparstrategin och pågående åtgärder kommer nu att föras in i den 
handlingsplan för de lokala miljömålen som nu ska tas fram. Det betyder att 
kommunstyrelsens miljömålskommitté blir samordnade organ för det fortsatta arbetet.  
Fortsatt arbete behövs för att nå alla målen fullt ut inom fastighetsområdet till år 2020. Det 
finns också en stor utmaning i att ytterligare effektivisera inom det området när vi bygger 
Nacka stad och rustar upp/förnyar våra stadsdelscentra. Det finns goda möjligheter att 
bygga en del nya hus som på olika sätt producerar sin egen energi och som minimerar 
belastningen på miljön. Detta gäller även fastigheter för kommunala ändamål.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Det är bra att målen för energianvändning har reviderats och gjorts mer offensiva. Dock 
skulle det gå att nå mycket längre om ytterligare resurser sköts till för detta, det intygar även 
berörda tjänstemän. Med tanke på klimatutmaningen så vore det en självklar satsning som 
nu majoriteten avstår från.” 
- - - - -  
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§ 41 KFKS 2013/182-040 

Återrapportering gällande genomlysning av social- och 
äldrenämndens ekonomi och organisation 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar informationen till protokollet. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsens arbetsutskott gav i oktober 2014 stadsdirektören i uppdrag att 
genomföra en extern genomlysning av social- och äldrenämndens ekonomi och 
organisation2. Bakgrunden var ett prognosticerat underskott för nämnden i förhållande till 
budget. En extern genomlysning är nu genomförd som visar att alla delar inom nämndens 
område, förutom verksamheten enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS), bedrivs till en kostnad som understiger standardkostnaden. 
Resultatet för LSS-verksamheten var 2,8 % (2013) över standardkostnaden. Utifrån detta 
genomfördes en intern uppföljning av LSS-ärenden, som visar att det finns långsiktiga 
åtgärder att genomföra för att minska kostnaderna. Detta arbete har påbörjats. För övriga 
verksamheter beror underskotten främst på att antalet personer i behov av stöd har ökat 
kraftigt. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2015 
PwC Rapport SÄN ekonomi och organisation 
Uppföljning beslut LSS och SoL, enheten funktionsnedsättning 
Uppdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott, protokollsutdrag 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 14 oktober 2014 § 126 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslog kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa delårsrapport för perioden 
januari-augusti 2014 samt prognosen för helåret 2014. 
 

                                                 
2 Dnr KFKS 2013/182-040 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar för egen del att uppdra åt stadsdirektören att låta 
genomföra en extern genomlysning av social- och äldrenämndens ekonomi och 
organisation. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Jonatan Larsen (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Kostnaden för funktionsnedsatta är högre än jämförbara kommuners samtidigt som 
kostnaden för de andra områdena inom social och äldrenämnden ligger långt under 
genomsnittet. Att ligga under genomsnitt kan vara tecken på effektivitet men också ett 
uttryck för lågt hållna ambitioner likväl som ett resultat över genomsnitt kan vara orsakat 
av att vi i Nacka har höga ambitioner och hög kvalitet. T.ex. kanske vi i högre grad låter 
våra brukare bo kvar i hemmet till något högre kostnader. Att då ensidigt fokusera på att 
ändra beslutens utfall så att åtgärderna kostar mindre borde konsekvensbelysts i flera 
dimensioner innan åtgärder vidtagits.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”När det finns många privata aktörer som konkurrerar om brukarna borde det tyda på att 
just den delen av verksamheten är tillräckligt finansierad. Med samma sätt att räkna borde 
de delar av verksamheten där det finns få eller inga privata utförare vara underfinansierade. 
Eftersom det är kommunen själv som får ta hand om alla underfinansierade delar där det 
saknas privata aktörer samtidigt som man inte får ta del av t.ex. den mer lukrativa 
hemtjänstchecken, kommer den totala verksamheten alltid att vara underfinansierad.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Kommunens resurser kan räcka längre om man i verksamheten har förmågan att hålla 
nere kostnaderna men ändå leverera tjänster med hög kvalitet. Inom den f.d. social- och 
äldrenämndens verksamhetsområde har dock en genomlysning gjorts och i den så väcks 
frågan om inte de låga kostnaderna också hänger ihop med låga krav och 
förväntningar.  Det är något som även Vänsterpartiet hävdat i flera sammanhang. T ex kan 
det innebära lägre kvalitet men också att personalen slits hårdare. Det är något som 
påpekats avseende hemtjänstverksamhet inte bara i Nacka. Att låga kostnader alltid är 
något positivt är således inte sant.” 
 
- - - - - 
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§ 42 KFKS 2015/184-049 

Program för utförare i mål och budget 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen noterar att stadsledningskontoret kommer att ta fram program för 
uppföljning av utförare som del i ärendet om mål och budget för år 2016-2018. 
 

Ärende 
Riksdagen har beslutat om ändringar i kommunallagen med syfte att förbättra uppföljning 
och kontroll av privata utförare. Bland annat innebär ändringarna i kommunallagen att 
kommunfullmäktige ska lägga fast ett program för privata utförare för att lyfta frågorna om 
uppföljning och insyn till en politisk strategisk nivå.   
 
Utifrån att Nacka kommuns styrmodell bland annat bygger på den grundläggande 
principen om konkurrensneutralitet bör kommunfullmäktiges program för privata utförare 
även omfatta kommunala utförare. Programmet bör ha koppling till exempelvis 
kommunens upphandlingspolicy, reglemente för intern kontroll samt de uppföljningsplaner 
som varje kundval har. För att programmet ska hållas uppdaterat och integreras med 
befintliga styrdokument föreslås att programmet ingår i mål- och budgetdokumentet, som 
antas av kommunfullmäktige årligen i november månad. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 27 februari 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 43 KFKS 2011/537-265 

Naturreservatet Skuruparken 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 

1. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 
förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och 
skötselplan daterad mars 2015, bilaga 1 till natur- och trafiknämndens 
tjänsteskrivelse den 17 mars 2015. 
 

2. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 
utse natur- och trafiknämnden som reservatsförvaltare. 
 

3. Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 7 
miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under perioden 
2015-2017. 

 

Ärende 
Området benämnt Skuruparken har stora värden ur natur-, kultur och rekreationssynpunkt. 
Syftet med att föreslå Skuruparken son naturreservat är att bevara och utveckla områdets 
värden för rekreation, kulturhistoria och biologisk mångfald. 
 
Enligt 7 kap. 4 § miljöbalken får ett markområde av kommunen förklaras som 
naturreservat i syfte att bevara biologisk mångfald, vårda och bevara värdefulla naturmiljöer 
eller tillgodose behov av områden för friluftslivet. 
 
Kommunfullmäktige antog förslaget till naturreservat Skuruparken 2011-12-12. Beslutet 
överklagades till länsstyrelsen som 2013-09-13 upphävde beslutet på grund av formaliafel, 
främst för brister i hanteringen kring kungörelsedelgivning och föreläggande för mark- och 
sakägare att yttra sig över förslaget till naturreservat.  
 
Kommunfullmäktige beslutade 2014-11-24 att återremittera ärendet om naturreservat för 
klarläggande av de omförhandlade arrendeavtalens rättsliga status i förhållande till 
reservatsförslaget. En utredning har gjorts med anledning av återremissen och slutsatsen är 
att de omförhandlade arrendeavtalen inte hindrar inrättande av naturreservat Skuruparken. 
 

Handlingar i ärendet 
Protokollsutdrag natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015 
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Föreskrifter, avgränsning och skötselplan för naturreservatet Skuruparken, mars 2015 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 2 februari 2015  
Naturreservatet Skuruparken: sammanställning av remissvar och ämnesuppdelning av 
remissvar. 
Föreskrifter, avgränsning och skötselplan för naturreservatet Skuruparken, september 2014. 
Tomtkarta i arrendeavtal som JM tecknat med stugägarna. 
Protokollsutdrag, naturreservatsnämnden 140917 
Utredning arrendeavtalen, Magnusson advokatbyrå 2015-01-15 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 mars 2015 § 78 
Natur- och trafiknämnden föreslog att fullmäktige ska anta bilagda reviderade förslag till 
reservatsföreskrifter för Skuruparken.  
Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

Beslut i kommunfullmäktige den 24 november 2014 § 213 
Kommunfullmäktige återremitterade ärendet för klarläggande av de omförhandlade 
arrendeavtalens rättsliga status i förhållande till reservatsförslaget. 

Beslut i kommunstyrelsen den 27 oktober 2014 § 211 
1. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 

förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning och 
skötselplan daterad september 2014, bilaga 2 till stadsledningskontorets 
tjänsteskrivelse. 

2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. miljöbalken 
utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

3. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att bevilja investeringsmedel om 7 
miljoner kronor för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken under perioden 
2015-2017. 

Beslut i naturreservatsnämnden den 17 september 2014 § 59 
1. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 

miljöbalken förklara Skuruparken som naturreservat enligt föreskrifter, avgränsning 
och skötselplan daterad september 2014. 

2. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att med stöd av 7 kap. 
miljöbalken utse naturreservatsnämnden som reservatsförvaltare. 

3. Naturreservatsnämnden föreslog kommunfullmäktige att anta en 
investeringsbudget om 7 mnkr för iståndsättande av naturreservatet Skuruparken 
under perioden 2015-2017. 

4. Naturreservatsnämnden beslutade för egen del att, på sidan 18 i Föreskrifter, 
avgränsning och skötselplan för Skuruparken daterad september 2014, längst ned i 
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sista stycket under rubriken Stugbebyggelse, lägga till meningen ”Tillämpningen av 
naturreservatsföreskrifterna påverkas inte av arrendeavtalen”.  

 

Yrkanden 
Hans Peters (C) yrkade, med instämmande av Gunilla Grudevall Sten (FP), bifall till 
stadsledningskontorets och natur- och trafiknämndens förslag men med den ändring att 
punkt 2 i förslag till beslut ändras till ”Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
med stöd av 7 kap. miljöbalken utse natur- och trafiknämnden som reservatsförvaltare.” 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Hans Peters yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 44 KFKS 2015/148-003 

Strategi Vatten och Avlopp i Nacka 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens förslag till ”Strategi Vatten och Avlopp i 
Nacka”. 

Ärende 
Syftet med en strategi för vatten- och avloppsfrågor (VA) är att kommunen ska ha en genomarbetad 
och långsiktig handlingsplan för VA i hela kommunen, både inom och utom så kallat 
verksamhetsområde enligt vattentjänstlagen. Den ska ge förutsättningar för att nå 
miljökvalitetsnormerna enligt vattendirektivet för kommunens vattenförekomster. Målet är att 
tillhandahålla ett underlag för beslutsfattande som främjar en långsiktig och säker leverans och 
hantering av vatten- och avloppstjänster, en förbättrad vattenmiljö i och runt Nacka och goda 
förutsättningar för människors hälsa och miljö. Beslut om investeringar fattas i mål- och 
budgetprocessen, där också Vatten- och avloppstaxan regelmässigt fastställs. 
 
Strategin berör samtliga aktiviteter under kommunens inverkan som berör god vattenstatus och god 
hälsa relaterad till vatten- och avloppsfrågor. Det handlar om frågor såsom dokumentation av 
anläggning och åtgärder, vattenkvalitet, egenkontrollprogram för spillvatten och tillsyn. 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 13 mars 2015 
VA-strategi 
Bakgrundsrapport  
Natur- och trafiknämnden den 17 februari 2015 § 28 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 februari 2015 
Natur- och trafiknämnden föreslår kommunfullmäktige anta ”Strategi Vatten och Avlopp i  
Nacka” enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - -  
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§ 45 KFKS 2015/147-003 

Policy för vatten och avlopp 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar stadsledningskontorets förslag till policy för vatten och avlopp. 
 

Ärende 
Syftet med en policy för vatten och avloppsfrågor är att internt i Nacka kommuns 
organisation underlätta en samordnad hantering av VA-frågor för en långsiktig hållbarhet. 
Dokumentet gäller för samtliga berörda nämnder och medarbetare. Policyn för vatten och 
avlopp samverkar med den av kommunstyrelsen den 3 maj 2010, § 94, antagna 
dagvattenpolicyn.  
Vatten är vårt viktigaste livsmedel. Den föreslagna policyn innehåller principer för 
hantering av VA-frågor i kommunen för att  

- möta nuvarande och framtida behov och krav på hållbara VA-system  

- uppfylla krav i vattentjänstlagen  

- bidra till vattendirektivets mål att ”uppnå god vattenstatus, så att en långsiktigt 
hållbar vattenkvalitet och vattenanvändning tryggas”.  

 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2015 
Stadsledningskontorets förslag till ”Policy Vatten och Avlopp” 
Natur- och trafiknämnden 17 februari 2015, § 27  
Natur- och trafiknämndens förslag till ”Policy Vatten och Avlopp” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i natur- och trafiknämnden den 17 februari 2015 § 27 
Natur- och trafiknämnden föreslår kommunstyrelsen anta ”policy Vatten och Avlopp”  
enligt tjänsteskrivelsens bilaga 1. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - -  
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§ 46 KFKS 2015/165-106 

Utträde ur föreningen Sveriges Ekokommuner 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun utträder ur 
föreningen Sveriges Ekokommuner. 
 

Ärende 
Nacka kommun har sedan 1995 varit medlem i föreningen Sveriges Ekokommuner 
(SEkom). Föreningen är en frivillig samarbetsorganisation för kommuner, landsting och 
regioner i form av en ideell förening för hantering av gemensamma strategiska frågor av 
betydelse för en långsiktig hållbar utveckling. Nacka kommuns deltagande har varit passivt i 
flera år och varken förtroendevalda eller tjänstemän har deltagit i årsträffar. Vid sidan av 
SEkom finns andra nätverk och kanaler för att inhämta och diskutera miljöfrågor där 
Nacka kommun varit och är mer aktivt. Några av dessa är Sweden Green Building Council 
innefattande hållbart byggande och nationella intresseorganisationen Avfall Sverige kring 
avfallsfrågor. Kommunen bedriver dessutom ett aktivt arbete med ekosystemtjänster och 
bevarandet av biologisk mångfald. Inom ramen för arbetet med 
energieffektiviseringsstrategin minskas energianvändningen i det kommunala 
fastighetsbeståndet. Nacka är dessutom aktiva medlemmar i både luftvårds- och 
vattenförbund. Den 16 juni 2014 fattade kommunfullmäktige beslut om sex lokala miljömål 
och dessutom bildades miljömålskommittén i januari 2015. Miljöarbetet har därmed 
intensifierats i kommunen. Mot bakgrund av detta görs bedömningen att ett fortsatt 
medlemskap i SEkom inte ger Nacka kommun något ytterligare mervärde i miljöarbetet. 
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 6 mars 2015 
Kommunfullmäktiges beslut om inträde den 13 mars 1995 §44 
 

Yrkanden 
Maria Lähetkangas (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) avslag på 
förnyelseenhetens förslag. 
 
Gunilla Grudevall Sten (FP) yrkade avslag på Maria Lähetkangas avslagsyrkande 
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Beslutsgång 
Med bifall till Gunilla Grudevall Stens yrkande avslog arbetsutskottet Maria Lähetkangas 
avslagsyrkande. 
 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med förnyelseenhetens förslag. 
 

Reservationer 
Maria Lähetkangas (S) reserverade sig mot beslutet och ingav följande. 
 
”Socialdemokraterna noterar att majoriteten nu önskar utträde ur föreningen Sveriges 
Ekokommuner. Det är beklagligt att kommunen inte varit aktiva i miljöarbetet som sker i 
föreningen och vi skulle snarare sett ett fördjupat arbete i föreningen.” 
 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Frågan om utträde ur eko-kommunsammanslutningen annonserades i samband med 
svaret på en motion om ekokommuner som Vänsterpartiet lade för några år sedan. Vi 
menade redan då att man i stället borde öka ambitionsnivån avseende att verkligen vara en 
ekokommun och stanna kvar i föreningen. Det tycker vi fortfarande vore det rimliga 
tillvägagångssättet. Miljöfrågorna har inte blivit enklare eller mindre brännande.” 
 
- - - - - 
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§ 47 KFKS 2015/171-100 

Medborgarskapsceremoni i Nacka stadshus för alla nya 
svenska medborgare  

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen beslutar att medborgarskapsceremoni enligt lagen om svenskt medbor-
garskap ska hållas årligen den 6 juni i Nacka stadshus. Kommunstyrelsen anhåller om att 
kommunfullmäktiges presidium ska ansvara för formerna för och genomförandet av cere-
monin. Stadsledningskontoret tillhandahåller administrativt stöd. Kommunfullmäktiges 
gruppledare ska bjudas in till ceremonin. 
 
Kostnaderna för att genomföra ceremonin ryms inom beslutad internbudget. 
 

Ärende 
Den 15 april 2015 blir det obligatoriskt för kommunerna att anordna medborgarskaps-
ceremonier för alla som blivit svenska medborgare på annat sätt än genom födsel. Nacka 
har sedan 2001 anordnat medborgarskapsceremonier på nationaldagen. Inbjudan har gått 
till personer över 18 år som fått svenskt medborgarskap och ceremonin har hållits vid en 
middag under en tur med skärgårdsbåt. Med anledning av att det nu blir fler som ska 
bjudas in föreslår stadsledningskontoret att ceremonin hålls i Nacka stadshus, på 
nationaldagen. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 48 KFKS 2015/128-219 

Förslag till översiktsplan för Tyresö kommun  
Yttrande till Tyresö kommun 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen antar förslaget till yttrande. 
 

Ärende 
Nacka kommun har fått Tyresö kommuns förslag till översiktsplan på remiss.  
 
Synpunkter på samrådshandlingen ska lämnas senast 20 april 2015. 
 
Tyresö kommun behöver en långsiktig, strategisk plan för att utvecklas som en plats att bo, 
leva och verka på. Därför har kommunen tagit fram en ny översiktsplan (ÖP) som blickar 
fram emot 2035. ÖP består av två framtidsbilder och ett jämförelsealternativ som ger en 
bild av hur Tyresö skulle kunna vara om 20 år. Kommunens målsättning är att ta fram en 
ny översiktsplan som förenar det bästa ur framtidsbilderna. Framtidsbilderna innehåller 
principer för bebyggelseutveckling, resor och transporter, offentliga platser och natur samt 
näringsliv och service. I den medföljande hållbarhetsbedömningen bedöms 
framtidsbilderna och jämförelsealternativet i ett lokalt och regionalt perspektiv samt i 
förhållande till mål för miljökvalitet och folkhälsa. Även ekologiska-miljömässiga, sociala, 
ekonomiska och rumsliga konsekvenser bedöms för respektive framtidsbild. Nackas 
synpunkter rör främst hur framtidsbilderna och jämförelsealternativet berör kommundelen 
Älta.  
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 10 mars 2015 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 
- - - - - 
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§ 49 KFKS 2015/157-006 

Närvarorätt för förtroendevalda som inte har plats i 
kommunstyrelsens utskott 
Politikerinitiativ den 2 mars 2015 från Christina Ståldal (NL) och Khashayar Farmanbar 
och Helena Westerling (S) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen avslår förslagen om att alla som sitter i kommunstyrelsen eller 
företrädare för alla partier som har representation i kommunstyrelsen, ska ha rätt att delta i 
sammanträden i dess utskott. 
 

Ärende 
Kommunstyrelsen har fått två förslag från ledamöter i kommunstyrelsen om att alla som 
sitter i kommunstyrelsen ska ha rätt att vara med på utskottens möten och delta på samma 
villkor som dem som är valda till utskotten. I förslagen görs jämförelser med beredningar i 
nämnderna. 
 
Kommunfullmäktige har beslutat att ärenden som ska hanteras av kommunstyrelsen ska ha 
en formell beredning via protokollförda sammanträden i utskott. Fullmäktige har också 
beslutat om antal ledamöter och ersättare i utskotten och att det är kommunstyrelsen som 
väljer vilka som ska sitta i utskotten. För nämnderna finns inga sådana beslut. Den 
beredning som sker, ligger därför helt inom ordförandens ansvar för vilka ärenden som ska 
tas upp på dagordningen. Ordföranden avgör formen för beredningen och vilka som 
erbjuds att delta. Syftet med beredningen i nämnderna är därmed om ett ärende kan tas upp 
på dagordningen, inte en politisk debatt i själva ärendet.  
 
Enligt bedömning skulle det strida mot kommunfullmäktiges beslut om att 
kommunstyrelsens ärenden ska beredas av utskott, att besluta att alla som sitter i 
kommunstyrelsen ska ha rätt att på samma villkor som de som är valda till utskottet, delta 
och yttra sig. Att kretsen som deltar i beslutsfattandet när beslutanderätten är delegerad 
följer av själva möjligheten att delegera. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 4 mars 2015 
Politikerinitiativ (S) 
Politikerinitiativ (NL) 
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Yrkanden 
Maria Lähetkangas (S) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) bifall till 
politikerinitiativets förslag. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade bifall till stadsledningskontorets förslag.  
 

Beslutsgång 
Ordföranden fann att arbetsutskottet hade avslagit Maria Lähetkangas yrkande och beslutat 
i enlighet med Tobias Nässéns bifallsyrkande. 
 
Votering begärdes och verkställdes. 
 
Följande röstade för Tobias Nässéns bifallsyrkande. 
 
Helene Skantze (M), Gunilla Grudevall Sten (FP), Tobias Nässén (M), Hans Peters (C), 
Jan-Eric Jansson (KD) 
 
Följande röstade för Maria Lähetkangas yrkande. 
 
Jonatan Larsen (S), Maria Lähetkangas (S), Sidney Holm (MP) 
 
Med fem röster för Tobias Nässéns bifallsyrkande och tre röster för Maria Lähetkangas 
yrkande beslutade arbetsutskottet i enlighet med Tobias Nässéns yrkande om bifall till 
stadsledningskontorets förslag. 
 

Reservationer 
Sidney Holm (MP) reserverade sig mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Tobias Nässén (M) lät, för Moderaternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Vi moderater gör denna anteckning till protokollet då ärendet handlar om viktiga frågor 
om demokrati och respekten för fattade beslut. 
 
Moderaterna och alliansen anser att kommunfullmäktiges beslut när det gäller regler och 
former för kommunstyrelsens olika utskott ska fortsätta att gälla. Kommunfullmäktige i 
Nacka och Nackas kommunstyrelse har fattat beslut som reglerar vilka som har rätt att 
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närvara vid olika utskotts sammanträden, och det är därför inte i enlighet med dessa 
demokratiskt fattade beslut att till exempel en person som är ledamot av kommunstyrelsen 
men inte av kommunstyrelsens utskott bara dyker upp och sätter sig i sammanträdeslokalen 
när ett utskott ska sammanträda. 
 
Att följa demokratiskt fattade beslut innebär inte som Nackalistan fört fram att strypa 
”åsikts- och informationsfriheten”. Den beslutade ordningen med utskott under 
kommunstyrelsen innebär just att en mindre del av kommunstyrelsen utgör utskott, i annat 
fall finns ingen anledning att ha utskott utan då kan hela kommunstyrelsen sammanträda. 
 
I sitt politikerinitiativ för Nackalistan fram att kommunstyrelsens ordförande haft ett 
felaktigt beslutsunderlag, när det i själva verket är Nackalistan som blandat ihop de olika 
formerna av sammanträden med ”utskott” å ena sidan och ”politiska beredningar” å den 
andra sidan. Dessa två är skilda saker och har olika förutsättningar vad gäller 
beslutsfattande och närvaro från olika partiers representanter. 
 
Det är också värt att notera att Nackalistans initiativ innebär att partiet ställer krav på en 
större representation än vad väljarunderlaget innebär när platserna fördelas proportionellt 
på det sätt som spelreglerna i vår demokrati ser ut. Detta faktum är viktigt att ha med sig 
när det som i Nackalistans initiativ förs en diskussion om ”demokratisk syn på 
representation”.  
 
När det gäller Socialdemokraternas initiativ i samma ämne, där de yrkar att ledamöter eller 
ersättare i kommunstyrelsen ska kunna delta när kommunstyrelsens utskott sammanträder, 
så gäller i grunden samma argument här. Om samtliga i kommunstyrelsen ska kunna delta 
är det som om kommunstyrelsen sammanträder och inte det av kommunfullmäktige 
beslutade utskottet. Om oppositionen vill att fler personer inom de olika partierna i 
oppositionen ska delta i utskottens sammanträden går det bra att inom oppositionen 
fördela platserna på ett sådant sätt att fler partier kan delta.” 
 
Maria Lähetkangas (S) lät, för Socialdemokraternas arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Det är beklagligt att majoriteten inte stödjer Nackas kommuns devis som säger att det ska 
råda öppenhet och mångfald i kommunen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Alla ärenden som behandlas i kommunstyrelsen har innan beretts i ett av 
kommunstyrelsens utskott. För att kunna fullgöra sitt uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsen på ett bra sätt är det viktigt att även få delta i beredningen av ärendena.” 
 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
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”Kommunstyrelsens utskott har en viktig beredande funktion och för de partier som är 
representerade i kommunstyrelsen är det en förutsättning för att kunna följa alla viktiga 
ärenden att just ha en insyn i utskotten. Även om inte rätten till deltagande ska gälla för 
samtliga ledamöter i KS så bör i alla fall varje parti, som inte är representerat av egen styrka, 
ges rätt till en insynsplats i utskotten. Så har vi haft det i Nacka under flera mandatperioder 
och det har varit ändamålsenligt.  
Ett argument som framförts är att om oppositionen vill ha det så, så får vi av våra platser 
se till att kravet är uppfyllt. Men det är naivt att förslå detta. I Nacka har vi tre olika 
partisammanslutningar varav två på oppositionssidan. Att kräva att den ena 
oppositionskonstellationen skulle upplåta platser åt den andra är lika orimligt som att tro att 
majoriteten skulle vilja göra det. Mot den bakgrunden så är det en rimlig lösning att erbjuda 
att alla partier kan representeras genom en adjungerad person.” 
 
- - - - - 
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§ 50 KFKS 2014/275-759 

Nacka kommuns flyktingmottagande 
Motion den 17 mars 2014 av Camilla Carlberg och Lars Örback, båda (V) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att det pågår ett arbete i kommunen kring att öka 
flyktingmottagandet. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Vänsterpartiet yrkar i motion att Nacka kommun ökar flyktingmottagandet så att det minst 
står i proportion till kommunens befolkningsandel i Sverige. Kommunfullmäktige har en 
uttalad politisk vilja att ta ett större ansvar för flyktingmottagandet. I Nacka kommuns Mål 
och budget 2015-2017 anges att ”Ett generöst och välkomnande flyktingmottagande är 
självklart för oss. Jobb och utbildning är nyckelfaktorer för en lyckosam integration.” I mål 
och budget anges också att ”I takt med att konflikthärdarna runt om i världen ökar så har 
vi, liksom alla Stockholmskommuner, under de närmaste åren en stor utmaning i att ta 
emot fler flyktingar”.  
 
Kommunens största hinder är bristen på bostäder. Det är svårt för kommunen att erbjuda 
flyktingar boende inom den ordinarie bostadsmarknaden. Ett långsiktigt arbete bedrivs för 
att hitta boendeformer. Bristen på bostäder är generell i en tillväxtregion som Stockholm 
och drabbar i högre utsträckning vissa grupper.  
 
I enlighet med de utredningar som gjorts av social- och äldrenämnden och arbets- och 
företagsnämnden är bedömningen att det i dagsläget inte är realistiskt att ha en 
flyktingmottagning i den motsvarighet som det yrkas på i motionen. Det pågår dock ett 
aktivt i kommunen för att möta det ökade behovet att ta emot fler flyktingar.  
 

Handlingar i ärendet 
Förnyelseenhetens tjänsteskrivelse den 9 mars 2015 
Rapport, Etableringsprocess 
Tjänsteskrivelse social- och äldrenämnden 2014/348-750 
Tjänsteskrivelse arbets- och företagsnämnden 2014/132-133 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott den 6 maj 2014 
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Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 11 november 2014 § 45 
Arbets- och företagsnämnden föreslår kommunfullmäktige att notera att Nacka kommun 
arbetar aktivt för att möta det ökande behovet att ta emot fler flyktingar. Motionen anses 
därmed färdigbehandlad. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 21 oktober 2014 § 172 
Social- och äldrenämnden föreslår kommunfullmäktige att notera att Nacka kommun arbetar 
aktivt för att möta det ökade behovet av att ta emot fler flyktingar. Motionen anses därmed 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade bifall till förnyelseenhetens förslag. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”I motionen argumenterar Vänsterpartiet för ett högre flyktingmottagande. Ett vägande 
argument för att avslå motionen är bristen på bostäder. Nu när Nacka ska bygga en stor 
mängd nya bostäder så borde det inte längre vara ett stort problem. Men i och med att 
kommunen saknar ett eget bostadsbolag och trots allt har ganska låga ambitioner avseende 
hyresbostäder så uppstår problemet. Nacka måste ta sin del i ansvaret, det gäller självklart 
då även bostadsförsörjningen.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet ställer sig mycket positiv till att Nacka kommun utökar mottagandet av 
människor som flyr från krig och förtryck.  
Vi ställer oss bakom Vänsterpartiets motion om att öka flyktingmottagandet för att 
motsvara det krav som finns på respektive kommun.  
Nacka kommun tar idag, och har inte heller historiskt tagit det ansvar som tillkommer en 
kommun av Nackas storlek - vilket skadar kommunen på kort och lång sikt på en mängd 
olika sätt. Det skadar även Sverige i stort när rika kommuner väljer att ställa sig utanför 
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ansvarstagandet och skyller på brist på bostäder. Nacka kommun ligger i femte sist bland 
Stockholms kommuner att ta emot flyktingar och det är dags att snabbt finna lösningar för 
utökat gemensamt ansvarstagande.  
Sverige kommer under 201 och framåt ta emot ett stort antal flyktingar från krigsdrabbade 
områden och det är då beklämmande att den styrande majoriteten (allianspartierna) i 
kommunen inte sett till att verka för en utveckling av att, i anständig utsträckning, ta emot 
människor som flyr. 
Mottagande av flyktingar kräver många olika delar ‐	där boende är en grundförutsättning. 
Nacka kommun äger inga lägenheter och är därför helt i händerna på privata utförare. 
Miljöpartiet driver frågor om snabbt utökat byggande för att för att kunna erbjuda 
kommunens befintliga och nytillkomna invånare en bostad i kommunen.  Egen bostad är 
en viktig förutsättning för att kunna påbörja ett delaktigt liv med utbildning, arbete och 
social samvaro.  
 
Det är dags att även Nacka tar ett bredare ansvar och snabbt ställer om för att möta 
verkligheten!”  
 
- - - - - 
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§ 51 KFKS 2013/45-860 

Fristad åt förföljda författare 
Motion den 23 september 2014 av Sidney Holm, Gudrun Hubendick, Per Chrisander, 
Kerstin Nöre Söderbaum (MP) 

Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen fatta följande beslut. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
 
Kommunfullmäktige noterar att arbetet med flyktingmottagning i Nacka kommun även ger 
utrymme för förföljda författare. Förslagen i motionen är därmed färdigbehandlade. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att Nacka kommun blir en fristadskommun åt förföljda författare, 
vilket betyder att kommunen ansluter sig i ICORN (International Cities of Refuge 
Networks). Motionärerna föreslår även att kommunen tillsätter en fristadskoordinator. 
 
För närvarande finns det elva svenska kommuner, län eller regioner som är listade som 
fristäder hos ICORN. Dessa är Dalarna, Göteborg, Jönköping, Malmö, Norrköping, 
Sigtuna, Skellefteå, Skåne, Stockholm, Uppsala och Växjö. ICORN uppskattar kostnaden 
för att vara en fristadskommun till ca 300-400 tkr årligen.  
 
Det finns en politisk samstämmighet om att kommunen aktivt ska arbeta med 
flyktingmottagande. De kostnader som är förenade med medlemskapet i ICORN kan 
bättre nyttjas för att utveckla Nackas flyktingmottagande. Det är också kommunalrättsligt 
tveksamt till om det ingår i den kommunala kompetensen att skicka utrikespolitiska signaler 
genom ICORN:s syfte att ge en signal till bland annat förtryckande stater om att det finns 
ett alternativ till tystnad. Utrikespolitik är en fråga för staten. 
 

Handlingar i ärendet 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 9 mars 2015  
Sammanträdesprotokoll arbetsutskottet 25 mars 2014 § 40 
Sammanträdesprotokoll kulturnämnden 4 december 2013 § 77 
Tjänsteskrivelse kulturnämnden 10 oktober 2013 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i arbetsutskottet den 25 mars 2014 § 40 
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att återremittera ärendet till stadsledningskontoret 
för att bättre belysa fristadssystemets särart jämfört med det reguljära asylsystemet för hotade 
och förföljda personer, samt komplettera med beskrivning av bedömda åtaganden och 
kostnader som är förknippade med att vara fristadskommun, om staten ger bidrag för dessa 
kostnader samt hur Nackas mottagande av skyddsbehövande flyktingar/invandrare i övrigt ser 
ut. Erfarenheter från hittillsvarande fristadskommuner bör också redovisas. 
 

Beslut i kulturnämnden den 4 december 2013 § 77 
Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 
 

Beslutsgång 
Arbetsutskottet beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson (V) lät anteckna följande. 
 
”Motionen tar upp en angelägen fråga. Att då som i svaret på motionen hänvisa till att 
författare kan rymmas som en del i den ordinarie flyktingmottagningen, det är en naiv 
inställning.” 
 
Sidney Holm (MP) lät, för Miljöpartiets arbetsutskottsgrupp, anteckna följande. 
 
”Miljöpartiet de gröna vill att Nacka kommun ska bli den åttonde fristadskommunen i 
Sverige och ställer sig mycket frågande till hänvisningen till kostnad i en så viktig fråga för 
världens utveckling. Utöver kostnaden för individen och medlemskapet i ICORN hänvisas 
till Nacka kommuns problem med att ta fram bostäder.  
Att hänvisa till en för hög kostnad på 300 000 kronor per år samt problem att finna en 
bostad till människor som arbetar med yttrandefrihet under mycket svåra förhållanden visar 
återigen på Nackaalliansens ointresse för människors utsatta situation vilket vi ser som 
mycket beklagligt. 
 
Miljöpartiet ställer sig frågande till hur Nacka alliansen tänker i frågan kring 
Fristadskommuner med tanke på att deras kollegor, när de satt i regering, arbetade 
mycket aktivt med att få fler svenska kommuner att bli fristäder. I en artikel i SvD skriver 
dåvarande kulturminister  
( http://www.svd.se/kultur/kulturdebatt/fristader-prioriterad-fraga-for-
regeringen_7195257.svd ) 
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”Fristäder för förföljda författare är och förblir en prioriterad fråga för den nationella kulturpolitiken, 
vilket börjar ge resultat. Min förhoppning är att fler svenska kommuner ska ansluta sig till detta 
samarbete, så att det fria ordet kan finna vägar ut ur fångenskap, över gränser och fram till de slutna 
samhällen som behöver det som mest.”  
 
Fristadsarbetet går ut på att säkra yttrandefriheten och alla människors globala rätt att få 
sina synpunkter framförda i offentliga sammanhang. En viktig uppgift för fristaden är 
därför att ge möjligheten till arbetsro, kollegial och social gemenskap, 
översättningsmöjligheter och självständigt arbete fritt från påtryckningar och trakasserier. 
Helt i linje med Nacka kommuns kulturpolitiska program! Där står det under punkten 
”kulturen har en central roll i demokratiutvecklingen” att yttrandefriheten ska värnas och 
reella förutsättningar ska skapas för att alla ska kunna använda den.  
Idag sitter mer än 700 författare runt om i världen i fängelse eller är under åtal för att de 
uttryckt sina åsikter offentligt. Yttrandefriheten, som har en central roll i vårt samhälle, är 
starkt begränsad i många länder. En fristadsförfattare är en person som bjudits in av en 
svensk kommun på grund av att hon eller han har förföljts i sitt hemland. I Sverige får 
författaren en fristad under två år för att kunna leva och fortsätta sitt skrivande arbete i 
trygghet.  
Miljöpartiet vill att Nacka kommun ska ansluta sig till den internationella organisationen 
ICORN:s fristadsprogram för att hjälpa författare i behov av skydd och tillsätta en 
fristadskoordinator.  
 
*Med författare menas i detta sammanhang, författare av skönlitteratur, poesi, barnböcker 
och faktaböcker men även manusförfattare, översättare, redaktörer, journalister, bloggare 
och tecknare.” 
 
- - - - - 
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§ 52 

Övriga frågor 
 
Det fanns inga övriga frågor på mötet. 
 
- - - - - 


